

中文社会科学引文索引 (CSSCI) 扩展版来源期刊

和平与发展

2016  
1

总第149期

【国际问题研究综合期刊】

双月刊  
2016

# 1 | 和平与发展

◎中美关系与地区秩序

陶文钊

◎中美战略博弈进入新阶段

袁征

◎试论中国政治安全面临的挑战及应对

陈积敏

◎国际发展格局变化与中国新发展观

竺彩华 张璐超



和平与发展研究中心主办

CENTER FOR PEACE AND DEVELOPMENT STUDIES (CHINA)

# 目 录

## ·“2015 年度年终形势研讨会”发言摘要

- 复杂多变的国际形势 ..... 丁原洪 (001)
- 中美关系与地区秩序 ..... 陶文钊 (008)
- 中美战略博弈进入新阶段 ..... 袁 征 (014)
- 印度对“一带一路”的认知与反应 ..... 马加力 (021)
- 东亚新秩序构建面临的道路选择 ..... 时永明 (029)
- 欧洲一体化联盟阶段的艰辛历程 ..... 邢 骅 (036)

## ·中国外交新思路

- 总体国家安全观视阈下的中国政治安全: 挑战及应对 ..... 陈积敏 (043)
- 国际发展格局变化与中国新发展观 ..... 竺彩华 张璐超 (058)

## ·专题研究

- 缅甸大选后政局评估与中缅关系前瞻 ..... 宋清润 (082)
- 论冷战后印尼的南海政策及其利益考量 ..... 韦健锋 张会叶 (098)
- 英文内容提要 ..... (112)
- 陈积敏文英译文 ..... (115)
- 竺彩华 张璐超文英译文 ..... (128)

# CONTENTS

- **Summary of the Speeches at the Year-end Seminar of 2015 Situation**
  - The Complicated and Changeable International Situation ..... Ding Yuanhong
  - China-US Relationship and Regional Order ..... Tao Wenzhao
  - China-US Strategic Game Enters a New Stage ..... Yuan Zheng
  - India's Cognition and Response to the "Belt and Road" Initiative ... Ma Jiali
  - The Choice of Road in the Building of East Asian New Order ..... Shi Yongmihn
  - The Hard Course of European Integration at the Alliance Stage ..... Xing Hua
  
- **New Thinking of China's Diplomacy**
  - On the Challenges China Confronts to her Political Security and her  
Response ..... Chen Jimin
  - Changes of the International Development Patten and China's New  
Outlook of Development ..... Zhu Caihua & Zhang Luchao
  
- **Subject Studies**
  - The Post Election Situation Assessment in Myanmar and the Prospect  
of China-Myanmar Relationship ..... Song Qingrun
  - On Indonesia's Post Cold War Policy toward the South China  
Sea and its Interests Considerations ..... Wei Jianfeng & Zhang Huiye
  
- **Abstracts**
- **English Translation of Chen Jimin's Article**
- **English Translation of Zhu Caihua & Zhang Luchao's Article**